
Rada Gminy Kalinowo 

Radni - Sesja 

Protokół nr LI 

LI Sesja w dniu 23 lutego 2024  

Obrady rozpoczęto 23 lutego 2024 o godz. 13:00, a zakończono o godz. 13:33 tego samego 

dnia. 

W posiedzeniu wzięło udział 15 członków. 

Obecni: 

1. Aneta Budzińska  

2. Mieczysław Głębocki 

3. Lucjan Górski 

4. Małgorzata Karwowska 

5. Ilona Kierkla 

6. Iwona Kulbacka 

7. Dariusz Kuprewicz 

8. Marek Markiewicz 

9. Iwona Michniewicz 

10. Marek Nalewajko 

11. Mariola Raczyńska 

12. Tadeusz Rymarczyk 

13. Bogumiła Skarżyńska 

14. Tadeusz Suchański 

15. Krzysztof Wiśniewski 

1. Otwarcie posiedzenia i stwierdzenie prawomocności. 

 

2. Przyjęcie porządku obrad. 

 

Głosowano w sprawie: 

Przyjęcie porządku obrad..  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Aneta Budzińska , Mieczysław Głębocki, Lucjan Górski, Małgorzata Karwowska, Ilona 

Kierkla, Iwona Kulbacka, Dariusz Kuprewicz, Marek Markiewicz, Iwona Michniewicz, 

Marek Nalewajko, Mariola Raczyńska, Tadeusz Rymarczyk, Bogumiła Skarżyńska, Tadeusz 

Suchański, Krzysztof Wiśniewski 

 

3. Podjęcie uchwał w sprawie: 

 

a) zmian budżetu gminy Kalinowo na 2024 rok. 

 



 

W dyskusji wzięli udział: 

- Grażyna Suchocka 

Szczegółowe omówienie uchwały znajduje się w nagraniu. 

 

Głosowano w sprawie: 

zmian budżetu gminy Kalinowo na 2024 rok..  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Aneta Budzińska , Mieczysław Głębocki, Lucjan Górski, Małgorzata Karwowska, Ilona 

Kierkla, Iwona Kulbacka, Dariusz Kuprewicz, Marek Markiewicz, Iwona Michniewicz, 

Marek Nalewajko, Mariola Raczyńska, Tadeusz Rymarczyk, Bogumiła Skarżyńska, Tadeusz 

Suchański, Krzysztof Wiśniewski 

 

Uchwała nr LI/342/2024 

 

4. Wolne wnioski. 

W dyskusji wzięli udział: 

- Marek Markiewicz 

Panie Przewodniczący, Panie Wójcie tak wczoraj trochę pojeździłem po naszej gminie i po tych 

nowych inwestycjach, które były wykonywane m.in. tutaj ta droga w Piętkach. Tam już ten 

asfalt już pochylił się w stronę pobocza i to tak dosyć pokaźnie. Gdzieś na odcinku pewnie, co 

najmniej 50 metrów. Dobrze by było to zrobić. Dopóki ta gwarancja jakoś zmobilizować 

wykonawcę. I w Wysokim, tutaj też przy tym sklepie, to taki nie fajny jest, bo nikt nie 

przewidział żadnego przepustu, bo ta woda po prostu przelewa się przez asfalt, do tego kwestia 

czasu pewnie ten asfalt siądzie. Dobrze byłoby o tym przepuście było pomyśle tylko, że teraz 

już pewnie będzie za późno, bo ta woda normalnie się przelewa przez asfalt. 

 

- Andrzej Bezdziecki 

Od razu odpowiedzieć? No najlepiej. Wykonawcy Piętkach jeden i drugi już są poinformowani, 

w tej chwili debatują kto szkody naprawi w jakimś sposób, bo oczywiście inwestycja jest na 

gwarancji. Natomiast co do Wysokiego, powiem szczerze, że ja byłem gdzieś może tydzień 

temu, to nie było tam wody. W tej chwili jest bardzo duży poziom wód. Wysoki poziom wód 

to jest jedna sprawa, natomiast my nie możemy spuszczać wody na działki sąsiednie z naszej 

działki. 

 

- Marek Markiewicz 

Nie ma potrzeby spuszczania na działki, tylko po prostu tam jest rów i jest po prostu jest 

prowadzenie, tylko trzeba byłoby wystarczająco zrobić tam przepust i to odpowiednio 

ukierunkować tą wodę, bo na dzień dzisiejszy tak jak to tam wygląda. Bo to tylko kwestia czasu, 

że ten asfalt się załamie. 

 

- Andrzej Bezdziecki 



Ale sprawdzimy, bo tydzień temu byłem, to tam było wszystko w porządku, a co w tej chwili 

się stało, nie wiem. W tej chwili u Tadeusza w Makosiejach droga, jezioro zalało drogę, co się 

nie zdarzało już od, nie wiem, nawet pamiętnych czasów. A jest droga, końcówka drogi jest 

zalana przez jezioro. 

 

- Iwona Michniewicz 

 

Ja Panie Wójcie chciałabym zgłosić. W miejscowości Stożne tam jak jedzie się na Popowo pod 

końcem. Tam ja zgłaszałam kilkukrotnie i tam dowożone było uzupełnienie, bo po prostu leje 

są, bo tam końcówka gruntu i on się tak wypiętrzył miejscem, to tak, że tam już kilka 

samochodów poległo. I żeby dowieźć coś na uzupełnienie tych ubytków, coś, co deszcz nie 

wypłuczę, bo tam jest z jakimś lekkim spadem. No i jeszcze taka sprawa dość. Ja wiem, że to 

przepisy nie pozwolą tak na szybkiego, ale to tak mieszkaniec zgłosił, że dość pilna sprawa jest. 

Tym bardziej, że sezon zaczyna się w rolnictwie. W miejscowości Dudki, jak wyjeżdża się, 

jadąc od Kalinowa, przed samym boiskiem tym. Jest droga gminna i z niej jest bardzo trudny 

wyjazd na drogę, tą powiatową, że tam [niezrozumiałe] tam pan obsadził to świerkami i te 

świerki tak dookoła, że wyjeżdża się z ładowaczem, który po prostu musi daleko wyjechać i 

mówi, że ostatnio doszło do takiej naprawdę już podbramkowej sytuacji i prosił o lusterko. 

 

- Andrzej Bezdziecki 

Tak już dodając, proszę Państwa, oczywiście to nie pora jest na pracę na drogach w tej chwili, 

na poprawki. Natomiast tam w tych miejscach, gdzie rzeczywiste takie problemy nagłe 

wyskoczyły, to ratujemy sytuację. Na Jędrzejkach m.in. był problem. Będą miejsca, gdzie ten 

problem wyskoczy, bo wiadomo, że aura jest jaka jest. Wystarczy jeden dobry przejazd 

ciężkiego sprzętu i nie ma szans. Patrz droga Zocie, Turowo. 

 

-Marek Markiewicz 

Jeszcze jeden temat mi się przypomniał, bo mi wyleciało. Na jakim etapie administracyjnym 

jest ta ścieżka pieszo-rowerowa, która przebiega Kalinowo- Długie, bo nie wiem, to zostało 

odebrane, czy już jest w trakcie, bo myślę, że jeżeli miało być to odebrane, to podejrzewam, 

że powinny być znaki zakaz ruchu rowerzystom, przynajmniej w tym odcinku, gdzie ta 

ścieżka przebiega. 

 

- Andrzej Bezdziecki 

To jest pas drogi krajowej. Właścicielem zarządcą drogi jest Generalna Dyrekcja Dróg 

Krajowych i Autostrad, a nie gmina. 

 

- Marek Markiewicz 

Nie chodzi tylko o to czy ta ścieżka w ogóle była odebrana już. Nie informują was? 

 

- Andrzej Bezdziecki 

Nie. My w żaden sposób nie uczestniczyliśmy finansowo w budowie chodników i tak dalej 

także Generalna Dyrekcja nie miała, że tak powiem obowiązku nas o tym informować. Poza 

tym, że Generalna Dyrekcja musiała wreszcie znaleźć pieniądze, żeby tą ścieżkę zbudować, 

po kilkuletniej pracy. 

- Małgorzata Karwowska 

Ja chciałabym zapytać na jakim etapie jest nasz ośrodek 

 



- Mariusz Klepacki 

Szanowni Państwo, jak wiecie ośrodek zdrowia nie da się wyremontować, znaczy inaczej, nie 

jest remont, jest całkowita przebudowa, bo tylko ściany zewnętrzne zostały, całe środki wyprute 

łącznie z tynkami, posadzkami i tak dalej. W tej chwili jesteśmy po odbiorze częściowym, 

zaangażowanie prac przekroczyło 50%. Termin na zakończenie wykonawca ma około 20 chyba 

sierpnia, tylko że w międzyczasie będzie musiał zrobić, uzyskać pozwolenie na użytkowanie, 

czyli wykonawca zdaje z tego sprawę, będzie musiał szybciej oddać budynek do (…), znaczy 

skończyć pracę i uzyskać pozwolenie na użytkowanie, bo to trwa około miesiąca czasu, takie 

informacje mamy. Na dzień dzisiejszy to co widać z zewnątrz, bryła została zamknięta, dach 

ułożony, ocieplenie, tynki zewnętrzne zrobione. W środku mamy zakończone już sanitarki, 

mamy położone całe ogrzewanie podłogowe, bo w 100% jest ogrzewanie podłogowe, mamy 

całą elektrykę położoną. W tej chwili zakończone jest tynkowanie wewnętrzne, kładzione są 

okładziny, ściany w łazienkach, terakota, glazura, to jest wykonane. Jest ogrzewanie, które już 

funkcjonuje od listopada, w tej chwili jedziemy na ogrzewaniu olejowym jako wykonawca, bo 

jest dwa rodzaje źródeł ciepła. Jest źródło ciepła OZE, czyli odnawialne źródła energii w postaci 

pomp ciepła. Odwierty są częściowo zrobione, ale jeszcze nie podłączone. Tam będą cztery 

pompy ciepła na odwiertach 150-metrowych, gruntowych, pionowych. Dodatkowo piąta 

pompa powietrze na okres letni, bo jest większy okres ciepła do ogrzewania ciepłej wody 

Dodatkowo instalacja fotowoltaiczna do zabezpieczenia w energię elektryczną. Oczywiście nie 

starczy w 100%, bo mamy taki klimat jaki mamy i w zimę tej produkcji jest mało, a latem w 

tej chwili przy zmianie rozliczenia przy fotowoltaice. Kto się tym trochę interesuje, to wie się 

zmieniło, bo wtedy było magazynowanie energii w PG, teraz nie ma, teraz się sprzedaje za 

jedną trzecią ceny, a się odkupuje za trzy razy taką cenę. Co jeszcze o ośrodku zdrowia. Zmieni 

się też jego forma, bo tak, to nie będzie tylko jeden ośrodek zdrowia, to będzie kilka rodzaju 

jakby prowadzonej działalności. Raz lecznicza na parterze jako ośrodek zdrowia. Pierwsze 

piętro będzie to Gminny Ośrodek Pomocy Społecznej. Piwnica będzie użytkowana jako 

pomieszczenia techniczne, czyli kotłownie, magazyny i tak dalej. Dodatkowo w piwnicy będzie 

archiwum, typowo już takie archiwum zastosowany do wyznaczenia na potrzeby GOPS-u. 

Pomieszczenie takie zorganizowaliśmy coś w postaci mini Sali konferencyjnej z aneksem 

kuchennym i łazienkami, także tam będzie można się spotkać i zrobić jakieś spotkania grup 

roboczych na potrzeby GOPS-u, czy też innych. No i nowe pomieszczenie wygospodarowane 

pod siłownię dla mieszkańców, bo jak Państwo pamiętacie to było od strony tu wejścia, gdzie 

kiedyś były zalewane, teraz to jest odcięte. Zmiana będzie z drugiej strony, oddzielna klatka 

schodowa, no i ważne są różne, cały ośrodek dostosowany dla potrzeb osób 

niepełnosprawnych, winda inna będzie zjeżdżała do poziomu -1 i do poziomu później w górę. 

Plus jeden dodatkowo zagospodarowanie terenów wokół, także wykonawca myślę mamy na 

końcówkę lutego, marzec, kwiecień, maj, do połowy czerwca powinien uporać się. Oni 

wyprzedzają już w tej chwili harmonogram, także zagrożony termin nie jest na oddanie. No 

kwestia później odbiorów technicznych, bo to trwa, a tu będzie wiadomo. Strażak, Sanepid, no 

wszystkie służby Powiatowy Inspektorat Nadzoru Budowanego, także budynek 

wielofunkcyjny, sam już zewnętrzny w tej chwili widok. Nie do poznania to co było. Tak 

pomieszczenie dla ratowników są przebudowane trochę więcej pomieszczeń. Apteka też. 

 

- Tadeusz Suchański 

Ja chcę spytać się jak wygląda sprawa wiatraków, bo będąc w Stożnym oni tam twierdzą, że 

są oni mają ziemię, część przekazują i czy coś wiadomo na temat, czy nie. 

 

- Andrzej Bezdziecki 



To znaczy ja nie wiem oczywiście na jakim etapie jest kwestia między inwestorami 

ewentualnymi, a właścicielami gruntów, bo to jest jakby poza nami. Ja mam odwiedziny dosyć 

częste z różnych firm związanych z wiatrakami. Przekazują mi swoje pomysły, swoje 

koncepcje. Natomiast dzisiaj trudno cokolwiek jeszcze mówić o jakichkolwiek konkretach, bo 

wiadomo, że to się musi jakby w pierwszej kolejności rozbić o samorząd, o radę gminy, bo 

jakby w pierwszej kolejności jest niezbędny element przystąpienia, ewentualnego przystąpienia 

do zmiany planów miejscowych, w ogóle do stworzenia planów miejscowych pod ten cel. 

Dodatkowo powiem, że w tej chwili widzę taką tendencję, że inwestorzy próbują łączyć, wiązać 

w budowę wiatraków z fotowoltaiką, gdzie jakby przeznaczają pod tereny dosyć duże obszary, 

bo to mają być dużej mocy elektrownie, łącznie z budową, magazynów energii. Natomiast tak 

jak Państwo wiecie, główny element, który tak jak mi się wydaje, może źle powiedziałem, że 

mi się wydaje, co wiem. Dwa elementy w tej chwili są trudne do przeskoczenia. Pierwsza 

sprawa to ustawa, która tak jak Państwo tutaj pamiętacie dwa miesiące temu wyskoczyła               

i zniknęła. Na razie się nie mówi nic na ten temat, bo tam będą określone główne kierunki. 

Możliwości rozwoju elektrowni wiatrowych. To jest pierwsza sprawa. Druga sprawa to 

możliwość przesłania tego prądu do sieci, bo tu niestety wieloletnie zaniedbania powodują, że 

nie ma sieci do przesłania tej energii, w związku z tym inwestorzy będą zmuszeni powiększyć, 

ewentualni inwestorzy będą zmuszeni powiększyć swoje koszty obudowy tych sieci 

przesyłowych, bo jakby mają świadomość tego. Ja wiem o tym, że rozmowy z mieszkańcami 

są, bo do mnie mieszkańcy przychodzą. Być może są podpisywane już jakieś formy umów, ale 

ja przyznam, że ja nie widziałem żadnej takiej umowy. Nawet gdybym znał treści, to 

oczywiście nie mógłbym Państwu tutaj się przybliżyć. Natomiast zainteresowanie jest może nie 

całym teren gminy, ale dość dużymi terenami. Oczywiście przypatrując się, no dzisiaj jesteśmy 

na jakimś tam, jeśli można nazwać etapem przekazywania swoich ewentualnych wrażeń w tym 

temacie, bez żadnych szczegółów i bez żadnych konkretów, żadne umowy, żadne bezpośrednie 

wnioski jakby nie wpłynęły jeszcze na do urzędu, żeby można było się konkretnie do czegoś 

odnieść. Natomiast zainteresowanie jest, proszę Państwa, duże. 

 

- 5. Zakończenie sesji. 

 

  

Przewodniczący 

Rada Gminy Kalinowo 

  

 

Przygotował(a): Anna Szyłak 

 
Przygotowano przy pomocy programu eSesja.pl  


